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NOVOZVOLENÉ OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO A STAROSTA OBCE 

Otvárame novú knihu Kroniky obce Vlčkovce a zároveň vedenia obce sa ujíma 

novozvolené Obecné zastupiteľstvo. Na základe výsledku volieb v obci dňa 27. novembra 

2010 bol za starostu obce zvolený Ing. Ivan Dobrovodský. Pre volebné obdobie 2011 – 2014 

boli zriadené nasledovné komisie:  

Komisia finančná a správy majetku:  

Ing. Michal Bilčík – predseda 

Ing. Stanislav Černý – člen 

Ing. Ľuboš Šuran – člen 

Mgr. Andrej Caban – člen z radov občanov 

 

Kultúrno-športová komisia:  

MUDr. Darina Marušiaková – predseda 

Peter Dano – člen 

Bc. Rudolf Bott – člen 

Mária Madarová – člen z radov občanov 

Vladimír Kollár – člen z radov občanov 

 

Komisia sociálna a vzdelávacia:  

Bc. Daniela Kvetanová – predseda 

Miroslav Falath – člen 

Ing. Ľuboš Šuran – člen 

Mgr. Alžbeta Richtáriková – člen z radov občanov 

 

Komisia ochrany životného prostredia a verejného majetku:  

Ing. Ľubomír Dano – predseda 

Bc. Rudolf Bott – člen 

Bc. Daniela Kvetanová – člen 

Ing. Sabína Klačová – člen z radov občanov 

Michal Potisk – člen z radov občanov 

 

Komisia na ochranu verejného záujmu: 

Ing. Ľubomír Dano – predseda 

Bc. Rudolf Bott – člen 

Ing. Ľuboš Šuran – člen 

 

Komisia pre prešetrovanie sťažností:  

Bc. Rudolf Bott – predseda 

Ing. Michal Bilčík – člen 

Peter Dano – člen  

Bc. Daniela Kvetanová – náhradník 

Ing. Ľuboš Šuran – náhradník 

Inventarizačná komisia: 

Ing. Stanislav Černý – predseda 

Ing. Michal Bilčík – člen 

Alžbeta Richtáriková – člen 



Miloslav Mikuláš – člen 

Zdenka Štefunková – člen 

Mária Hermanská – člen 

 

Vyraďovacia komisia:  

Ing. Stanislav Černý – predseda 

Ing. Michal Bilčík – člen 

Alžbeta Richtáriková – člen 

 

Likvidačná komisia:  

Zdenka Štefunková – predseda 

Miloslav Mikuláš – člen 

Ing. Zlatica Bobeková – člen 

 

Komisie sú zložené z poslancov Obecného zastupiteľstva (OZ) a ďalších osôb z radov 

občanov a pracovníkov Obecného úradu (OcÚ).  

Výsledky volieb starostu obce a poslancov OZ sú zapísané v zázname v roku 2010 ako aj 

priebeh Ustanovujúceho zasadnutia OZ, ktoré sa konalo 20.12.2010. 

Novozvolenému starostovi, poslancom a členom komisií želáme veľa tvorivých síl 

a vzájomného porozumenia, aby ich práca bola prospešná pre všetkých občanov a rozvoj obce 

Vlčkovce! 

 

MATRIKA 

Matrika zaznamenala, že počas roku 2011 sa narodilo v obci 13 detí, z toho 7 chlapcov a 6 

dievčat. Priniesli si mená Sebastián, Max, David, Tomáš, Matej, Mário, Filip, Martin, Lara, 

Diana, Nela, Viktória, Tamara, Vanesa. 

Manželstvo uzavrelo 10 párov, z toho 5 sobášov v obci, z toho 4 cirkevné a 1 civilný.  

Zomreli 4 naši občania Kvetoslava Juračková, Oto Šimek, Cyril Maruna, Františka Branišová. 

V roku 2011 bol nájdený Roman Dobiš, ktorý zomrel v roku 2010.  

Do obce sa prisťahovalo 33 obyvateľov prihlásených na trvalý pobyt a 18 na prechodný 

pobyt. Prisťahovaní sú prevažne z Trnavy a okolia. Do matriky pribudli nové priezviská, 

Tornóci, Sadloň, Šuga, Cupák, Ferenčík, Kotisa. 

Odsťahovalo sa 36 občanov.  

Počet obyvateľov k 31.12.2010 bol 1251.  

Naši najstarší spoluobčania sú Mária Šturdíková (97 ročná), Mária Stranovská (96 ročná), 

z mužov Jozef Kalivoda (88 rokov), Jozef Šimo (86 rokov).  

Medzi najdlhšie pretrvávajúce manželstvá patria Teréza a Filip Uhrovičoví – 59 rokov 

manželstva, Milan a Antónia Šimoví – 57 spoločných rokov, František a Františka Šuranoví – 

55 rokov, Alfonz a Štefánia Mihálikoví tiež 55 spoločne prežitých rokov ale o 4 mesiace 

dlhšie a vekom sú najstarší manželský pár.  

Vzácnosťou pri týchto manželoch je ako sa dokážu navzájom postarať, či obslúžiť manžela či 

manželku, ba ešte viac ich pripútajú k sebe aj tie najťažšie chvíle a podlomené zdravie.  

Všetkým našim „naj“ želáme veľa ďalších šťastných rokov! 

 



ČINNOSŤ OZ A OCÚ VLČKOVCE 

Na prvom januárovom zasadnutí OZ bol schválený Štatút obce, Rokovací poriadok OZ, plán 

zasadnutí OZ, určenie poslaneckých obvodov a schválenie jednotlivých komisií tak, ako boli 

menované v úvode. Zastupovaním starostu obce bol poverený poslanec Peter Dano.  

Organizačné zmeny 

Ku dňu 8.2.2011 sa vzdala funkcie hlavného kontrolóra obce Vlčkovce Viera Krajčírová. 

Voľba nového kontrolóra bola stanovená na 5.4.2011. v tajnom hlasovaní poslancov OZ bol 

do funkcie kontrolóra obce zvolený Ing. František Valachovič z Trnavy.  

Výberové konanie ZŠ a MŠ 

Ďalšie problémy vznikli v našej škole. Obec vyhlásila výberové konanie na miesto riaditeľa 

ZŠ a MŠ. Vyhodnotené bolo ako neúspešné. Vedením ZŠ a MŠ bola poverená Mgr. Petra 

Slížová od 3.3.2011 najdlhšie do 6 mesiacov.  

V záujme získania žiakov do 1. ročníka ZŠ sa 14.1.2011 uskutočnilo rodičovské združenie 

s cieľom pohovoru s rodičmi a udržania detí v našej škole.  

Zápis detí do 1. ročníka ZŠ bol 17.1.2011, zapísaných bolo 9 detí.  

Krízový štáb CO 

Dňa 2.2.2011 sa v Križovanoch nad Dudváhom uskutočnil spoločný seminár pre poslancov. 

Dňa 30.6. bolo ďalšie školenie pre členov štábu CO (civilnej obrany). V rámci zabezpečenia 

úloh CO boli v obci vytvorené nasledovné jednotky: Krízový štáb – vedúci Ing. Ivan 

Dobrovodský, Záchranná jednotka – veliteľ Ing. Ľuboš Šuran, Poriadková – veliteľ Ing. 

Stanislav Černý, Zdravotnícka – veliteľ MUDr. Darina Marušiaková, Obsluha skladu CO – 

veliteľ Miloslav Mikuláš, Obsluha EVA zberného miesta (evakuácie) – veliteľ Ing. Michal 

Bilčík. Okrem veliteľov boli určení ďalší členovia.  

Záverečný účet obce za rok 2010 

Zasadnutím OZ 28.6.2011 bol schválený záverečný (rozpočet) účet obce za rok 2010 

nasledovne:  

Prebytok hospodárenia bol vo výške 115 950,90 € 

Prevod do rezervného fondu s prebytkom 115 950,90 € 

 zostatok 5 246,48 € 

Hlavný kontrolór Ing. Valachovič potvrdil pravdivý a objektívny pohľad na finančnú situáciu 

v obce. Schválené boli rozpočtové opatrenia na zmenu rozpočtu obce 2011.  

Výstavba a zveľaďovanie obce 

Výstavba celoobecného vodovodu je už dlhodobo v pláne a bola predmetom viacero rokovaní 

aj v predchádzajúcich rokoch. Dňa 4.1.2011 sa na OcÚ v Opoji uskutočnilo stretnutie 

starostov obcí za účelom rokovania k realizácii vodovodu. 7.1.2011 bolo doručené oznámenie 

o začatí konania o vydanie povolenia „celoobecný vodovod Vlčkovce.“ 

Na zasadnutí starostov dotknutých obcí a predstavenstva Tavosu 24.1.2011 došlo k dohode 

a následne bola stavba privádzača vody Trnava – Križovany – Vlčkovce odsúhlasená, okrem 

lokality „Majír,“ ktorú si vlastník lokality doprojektuje a zabezpečí sám. Stavba vodovodu by 

mala byť ukončená do 36 mesiacov.  

Obaľovačka – skládka 

Už dlho sa na pozemku bývalej „obaľovačky“ hromadil komunálny a stavebný odpad. Obec 

zabezpečila na jeho odvoz stavebný stroj, pričom vlastník pozemku (súkromná osoba zo 



Serede) zabezpečil odvoz odpadu po rozhodnutí KÚŽP (Krajského úradu životného 

prostredia) v Trnave.  

Protihluková stena? 

V priebehu roka 2011 sa malo začať s výstavbou protihlukovej steny, zatiaľ iba malo – ďalší 

veľký problém obce.  

Problémy Záhumenskej ulice 

Obec Vlčkovce bola vyradená z oblasti ohrozenia 25 km jadrovým zariadením elektrárne V-1. 

v riešení OZ boli žiadosti občanov zo Záhumenskej ulice o vysporiadanie pozemkov na 

zastavaných plochách ich nehnuteľností. Členovia OZ navrhli cenu za odkúpenie 1,66 €/m2. 

všetci dotknutí si mohli podať žiadosť do 11.3.2011. náklady na geometrický plán, zmluvu 

a vklad do katastra budú znášať kupujúci, zadávateľom bude obec Vlčkovce. 

Odkúpenie bytu v časti zdravotného strediska 

Spoločnosť Cukop, a. s. dlhovala obci daň z nehnuteľnosti za rok 2010 vo výške 6 744,49 € 

a v rovnakej výške aj za rok 2011. obci ponúkli na predaj priestory bývalého domu v časti 

zdravotného strediska v rozlohe 78,58 m2 po 450 €, čo je celkom 35 361 €. V rámci 

finančného vysporiadania pri prevode nehnuteľností uhradí obec Vlčkovce na účet 

predávajúceho Cukop, a. s. čiastku 15 000 € do troch pracovných dní od povolenia vkladu 

a čiastku 20 451 € do troch pracovných dní od vyrovnania daňového záväzku a po povolení 

vkladu do katastra. Z dôvodu pozastavenia návrhu na vklad do katastra Správou katastra 

v Trnave, bolo prijaté nové uznesenie 28.6.2011, ktorým bolo schválené odkúpenie 

nehnuteľnosti byt č. 1 na 1. poschodí tohto domu a spoluvlastnícky podiel pozemkov na 

zastavanej ploche nádvoria s kúpnou cenou 33 541 € s DPH.  

ZDRAVOTNÍCTVO 

Zdravotnú starostlivosť zabezpečuje pre občanov MUDr. Anna Vargová v utorok a štvrtok 

v miestnej ambulancii, ostatné dni v Križovanoch nad Dudváhom. MUDr. Marta Poláčiková – 

denne v miestnej zubnej ambulancii.  

Lokalita  Jamy 

Svitá konečne na výstavbu prvých štyroch zo 17 plánovaných domov radovej zástavby 

v lokalite „Jamy“ spoločnosťou Barttrade, s. r. o. 

Obnova Domu smútku 

V rámci priorít obce boli predložené na MF SR dva projekty z dotácie na individuálne 

potreby, a to na modernizáciu majetku obce – Obnova verejného osvetlenia v sume 13 200 € 

a Obnova Domu smútku 14 416 €. Zrealizovaná bola dodávka a montáž katafalku v Dome 

smútku.  

Farma MAJCICHOV 

Pálčivým problémom našej obce je Farma Majcichov – zápach, preprava hnojovice cez obec, 

poľné hnojiská,.... aktivity petičného výboru vo veci „Farma Majcichov“ prebrala v súčasnej 

dobe komisia ochrany životného prostredia pod vedením Ing. Ľubomíra Dana. Ani ďalšie 

úsilie o riešenie prepravy hnojovice nenašlo odozvu aj napriek tomu, že obec bola pripravená 

poskytnúť pozemky na vybudovanie náhradnej trasy. Krajský stavebný úrad (KSÚ) zrušil 

rozhodnutie Spoločného obecného úradu v zastavení kolaudačného konania, starosta obce 

s poslancami vykonal na Farme šetrenie, informoval v zápornom stanovisku obce k výstavbe 



potrubnej preprave hnojovice a deklaroval požiadavku vybudovania komunikácie mimo obce 

pre mechanizmy Farmy. Starosta požiadal Regionálny úrad verejného zdravotníctva v Trnave 

o sprístupnenie protokolov o kvalite vody v rámci katastra obce za obdobie 2005 – 2011, 

zároveň doručil k vyhodnoteniu vzorky vody z rôznych častí obce. V rámci ochrany spodných 

vôd sa pripravuje štúdia na kontrolné vrty na 7. vytypovaných miestach katastra Vlčkovce, 

Križovany, Opoj. Pôda v katastri našej obce je zaradená do kategórie, kde nie je možné 

vytvárať poľné hnojiská. Farme Majcichov boli dokonca odstránené aj dopravné značenia, 

ktoré zakazovali prejazd cisterien s hnojovicou cez obec.  

Starosta obce Ing. Ivan Dobrovodský následne na zasadnutiach OZ informoval o ďalších 

krokoch a rokovaniach s konateľom Farmy. Spisový materiál bol odovzdaný Okresnej 

prokuratúre na prešetrenie.  

Rekonštrukcia osvetlenia obce 

V jesennom období bola zrealizovaná rekonštrukcia verejného osvetlenia v celej obci. 

Predpokladaná úspora s novými svietidlami je 700 € ročne.  

Rekonštrukcia – obnova detského ihriska 

Obnovy sa dočkalo aj detské ihrisko v areáli TJ. Rekonštrukciu zabezpečovali pracovne aj 

organizačne Miroslav Falath a Jozef Martinus. Po dvoch mesiacoch bolo 3.9.2011 skúšobne 

otvorené. Spolu s pomocou občanov a pracovníkov obce bolo odpracovaných asi 550 

brigádnických hodín. Na rekonštrukciu bolo schválených 10 000 €.  

Rekonštrukcia posilňovne 

Prostredníctvom TJ (Telovýchovnej Jednoty) boli zo sponzorských príspevkov obce 

rekonštruované priestory posilňovne a zakúpené posilňovacie zariadenie v nákladoch 1 000 €.  

Rekonštrukcia strechy školy 

Budova školy bola vylepšená novou strechou.  

Organizačné zmeny v ŠK a v Rade školy 

K 1.9.2011 nastali v škole zmeny. V súvislosti s racionalizačnými opatreniami bolo zrušené 

miesto vychovávateľky ZŠ. Po dlhých rokoch pôsobenia sa rozlúčila so ZŠ vychovávateľka 

Marta Kudláčová. V súvislosti so zmenou a doplnení školských zákonov boli delegovaní do 

Rady školy ďalší dvaja zástupcovia zriaďovateľa Ing. Stanislav Černý a Ing. Ľuboš Šuran 

k pôvodným členom MUDr. Darina Marušiaková a Miroslav Falath.  

Všeobecne záväzné nariadenia VZN 

Priebežne boli OZ schválené zmeny a doplnky k Všeobecne záväzným nariadeniam (VZN):  

Z dôvodu aktualizácie finančných pásiem určených MŠ SR na nákup potravín bolo schválené 

VZN vo výške mesačného príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov škôl 

a školských zariadení na dieťa v MŠ 1,19 €/desiata, obed, olovrant za deň a na žiaka ŠK 4 

€/činnosť školského klubu za mesiac. Zamestnancom škôl a iným fyzickým osobám 2,50 € za 

obed. 

VZN o udržiavaní čistoty verejného poriadku a verejnej zelene (napr. určuje vlastníkom 

pozemkov kosenie burín, trávy, náletových drevín minimálne dvakrát za rok, do 15.5. 

a 31.8.). 

VZN o nakladaní s komunálnymi a drobnými stavebnými odpadmi k 1.1.2012. 

VZN o prevádzkovom poriadku cintorína a Domu smútku, vzhľadom na zabezpečovanie 

pohrebných obradov pohrebnou službou od 11.1.2012.  



Zvyšovanie poplatkov občanov z dôvodu legislatívnych noriem NR SR 

VZN o miestnych daniach bolo tiež menej príjemné pre občanov úpravou výšky poplatkov (aj 

vzhľadom na to, že u nás neboli zvýšené od roku 1998): 0,120 € za stavby na bývanie 

a drobné doplnkové stavby; 2,50 € za priemyselné stavby, sklady a administratívne účely, 

ostatné stavby na podnikanie a zárobkovú činnosť.  

Priebežne boli podávané informácie v rozpočtových opatreniach p. Hermanskou a správy 

hlavného kontrolóra Ing. Valachoviča.  

Na poslednom zasadnutí bol schválený rozpočet na rok 2012 a prijatý programový rozpočet 

obce na obdobie 2012 – 2014.  

UDALOSTI CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

Projekt EÚ: Potravinová pomoc najodkázanejším občanom v hmotnej núdzi umožnila 

bezplatne dostať 20 kg múky a 20 kg cestovín.  

Projekt v rámci Európskej únie: Obec sa prihlásila do celoštátneho projektu potravinovej 

pomoci v júni 2011. Občania boli informovaní o možnosti požiadať o potravinovú pomoc, 

počas troch mesiacov sa mohli prihlásiť na Obecnom úrade. Charitatívna organizácia 

v Lackove z technických príčin nezabezpečila do konca roka 2011 rozvoz, na západnom 

Slovensku nebolo možné potraviny vydávať. Od januára 2012 sa do projektu zapojila 

Slovenská katolícka charita. 31.1.2012 za pomoci dopravy obce Križovany nad Dudváhom 

sme doviezli 0,8 t múky a 0,8 t cestovín. Uvedená pomoc bola následne poskytnutá 40. 

občanom obce, ktorí v roku 2011 o pomoc požiadali.  

VÝSLEDKY SČÍTANIA OBYVATEĽSTVA 

(ŠÚ Trnava) zaujímavosti v našej obci:  

Počet vyplnených formulárov: 

1 222 údaje o obyvateľovi 

445 údaje o byte 

323 údaje o dome 

362 zoznam osôb v dome 

1 230 počet obyvateľov trvale bývajúcich 

1 303 počet obyvateľov prítomných  

4 počet obyvateľov trvale bývajúcich neprítomných 

88 počet obyvateľov sčítaných elektronicky 

23 počet bytov sčítaných elektronicky 

16 počet domov sčítaných elektronicky 

 

Národnosť: 

1 269 trvalo bývajúcich obyvateľov spolu 

1 130 slovenská 

1 maďarská 

1 rómska 

4 rusínska 

1 ukrajinská 

3 česká 



2 poľská 

1 ostatné 

126 nezistené 

 

Materinský jazyk:  

1 269 trvalo bývajúcich obyvateľov spolu 

1 124 slovenská 

2 maďarská 

0 rómska 

1 rusínska 

1 ukrajinská 

6 česká 

2 poľská 

0 ostatné 

133 nezistené 

 

Sčítanie obyvateľov sa uskutočnilo z 20. na 21. mája 2011. prehľad niektorých údajov za obec 

Vlčkovce:  

Náboženské vyznanie:  

1269 trvalo bývajúcich obyvateľov 

938 rímskokatolícka cirkev 

3 gréckokatolícka  

5 pravoslávna 

8 evanjelická augsburského vyznania 

1 spoločnosť Jehovovi svedkovia 

3 evanjelická cirkev metodistická 

 

Najvyššie dosiahnuté vzdelanie:  

42 úplne stredné všeobecné 

24 vyššie odborné 

25 vysokoškolské bakalárske 

135 vysokoškolské mag., inž., dokt. 

5 vysokoškolské doktorandské 

174 bez vzdelania 

23 nezistené 

Počítačové znalosti:  

669 práca s textom 

535 práca s tabuľkami 

623 práca s elektronickou poštou (e-mail) 

711 práca s internetom 

 

K údajom zmapovania zamestnanosti a nezamestnanosti v náhodne vybranej vzorke 

domácnosti z 21. – 23.11.2011 Štatistický úrad (ŠÚ v Trnave) nezverejnil výsledky.   

 

  



KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 

Na prahu Nového roka 2011, v nedeľné popoludnie pozdravil občanov cestou miestneho 

rozhlasu starosta obce Ing. Ivan Dobrovodský. V príhovore nechýbal novoročný vinš a prianie 

úspešného spoločného roka, v ktorom si pripomenieme 675 výročie prvej písomnej zmienky 

v obci Vlčkovce.  

Najlepšia Vlčkovská klobása 

Náš nový starosta s organizačným výborom (Anton Richtárik, Ivan Štefunko) sa zhostili 

prípravy súťaže o „Najlepšiu klobásu.“ Nultý ročník tejto súťaže sa uskutočnil 5.2.2011. 

Degustátori – účastníci mali čo robiť, kým vychutnali 31 prinesených vzoriek klobás. Ceny do 

súťaže venovala firma PROGAST, poháre pre víťazov a diplomy firma Victoria AG. Ďalším 

sponzorom bola pekáreň Takáč a syn. Zúčastnení sa na návrh starostu obce rozhodli prispieť 

na nákup učebných pomôcok. Dobrovoľný príspevok 260 € bol odovzdaný riaditeľke ZŠ 

a MŠ vo Vlčkovciach. Priateľské stretnutie a na záver výborný guláš z diviny sa vydarili 

a verme, že vyrenie gulášu a aj výborné klobásy pribudnú medzi tradície.  

Bodovanie: vôňa 1-3 body, chuť 1-5 bodov, vzhľad 1-5 bodov, celkový dojem 1-7 bodov. 

Maximum možných bodov 20. Priemerný koeficient od 29. rozhodcov vyniesol výsledok: 

1. miesto Miroslav Falath 

2. a 3. miesto Ľubomír Králik 

Pochovávanie basy 

Dnes spieva, dnes spieva Vlčkovanka pre ľudí, 

však vás dnes, však vás dnes pesničkami povzbudí. 

Zaspieva pesničku veselú, nech sa vám tváričky zasmejú. 

Nech je tu veselo až do rána bieleho. 

Každý z vás, každý z vás iste vie, jak pesnička zahreje. 

Poteší všetkých z nás, dá nám aj kus nádeje. 

Žilky nám rozohrá čardášik, žalúdok napraví gulášik. 

Nech je tu veselo až do rána bieleho. 

 

Jozef Šulec pre Vlčkovanku 

Tradičným kultúrnym podujatím bolo Pochovávanie basy. Ktoré pripravila TJ Družstevník 

Vlčkovce v spolupráci so speváckou skupinou Vlčkovanka a kultúrnou-športovou komisiou 

dňa 8.3.2011. Mládenci – maškary prechádzali najskôr uličkami, nechýbala smrtka s kosou – 

Števo Ševčík, bezdomovec – Matej Ševčík, žena s kočíkom – Mário Kašaj. Pred 18. hodinou 

diváci zaplnili sálu, čakanie na masky vyplnil hudbou Mgr. Kalapoš so speváčkou. Po 

polhodine vstúpil do sály sprievod masiek s Vlčkovankou a hneď sa dali do tanca. Program 

moderovala MUDr. Darina Marušiaková. Ženy pod vedením Majky Madarovej nastúpili 

s novou piesňou o Vlčkovanke s doprovodom autora Jožka Šuleca. Popri ďalších veselých 

pesničkách zabával poľovník – Jožko Gabriel – známy to náš herec, Milan Gabriel – drotár – 

parodovali piesne žien. Ani známe baby s nabrúseným jazykom Gitka Glasová a Hedka 

Doktorová nemohli chýbať. No a naše speváčky nahodili kostýmy, sotva sme poznali 

železničiarku Božku Kudláčovú alebo jednookého piráta Danku Bartošovú. Po ich vystúpení 

sa dali do tanca aj podaktorí diváci. Ale nadišla smutná 21. hodina. Smútočný sprievod 



s osvedčeným farárom Rudolfom Križanovičom a kaplánom Jaroslavom Jakubechom 

vykonali tradičný akt smútočnej rozlúčky s milovanou basou, pokropenou slivovicou 

a slzami. Zábava s občerstvením pokračovala do polnoci.  

Hoste 2.4.2011 

Po roku sa naše ženy znovu vybrali na Ochutnávku jedál starých materí. Tento raz sa konal 

10. ročník v Hoste za účasti obcí Hoste, Pusté Úľany, Abrahám, Pavlice, Veľký Grob, 

Majcichov, Vlčkovce, Opoj. Všetky jedlá posvätil kňaz p. HELic Dušan Kolenčík. Atmosféru 

dopĺňala ľudová hudba „Igramskí Igrici.“ Budeme o 2 roky ochutnávať u nás? 

Ochutnávali a chystali naše gazdinky: Reprezentačná torta s erbom Vlčkoviec – Alenka 

Kalivodová, ďalšie dobroty od: G. Glasová, D. Marušiaková, S. Dudášová, V. Fuknová, A. 

Brezíková, A. Richtáriková, V. Dobrovodská, V. Krajčovičová, H. Ševčíková, B. Kudláčová, 

O. Bottová.  

66 slobodných rokov od skončenia vojny 

31. marca odznela v miestnom rozhlase relácia z príležitosti 66. výročia oslobodenia obce. 

MUDr. Darina Marušiaková pripomenula niektoré zo smutných udalostí a spomienku na 

občanov, ktorí pri tom položili svoje životy.  

12. mája zavítal do obce cirkus, na predstavení predvádzali exotické zvieratá.  

Stavanie mája – počasie neprialo 

Tradičným podujatím je u nás stavanie mája. 30. apríla po búrke, daždi a 15 stupňovej teplote 

to nevyzeralo sľubne. Pripravená bola jama pre máj, aj sedenie pri ohni pri hostinci, no dážď 

odháňal záujemcov. Nakoniec to chlapcom vyšlo, zelený máj vyzdobený stuhami sa podarilo 

postaviť a vydržal celý mesiac.  

Deň matiek a deň víťazstva 

Zamračený a chladný začal aj 8. máj – Deň matiek. Cez popoludnie s dažďom, no do začiatku 

osláv (15. hod) sa počasie vylepšilo. Program uviedla MUDr. Darina Marušiaková. Báseň 

mamám prekvapivo úspešne predniesol Miško Bilčík. Uspávanku s hudobným doprovodom J. 

Šuleca zaspievala M. Madarová. Ďalší program vyplnili škôlkari básničkami, pesničkou 

v anglickom jazyku, severský tanec vyburcoval prítomných k potlesku. Žiaci ZŠ predviedli 

scénku o zvieratkách v lese.   

MUDr. Marušiaková pripomenula básňou Deň víťazstva, ktorý sa slávi práve 8.5. – 66 rokov 

od konca vojny. S blahoželaním matkám a babkám sa prihovoril starosta obce Ing. 

Dobrovodský. Po skončení programu venovali poslanci OZ matkám symbolický kvet – 

gerberu.  

Jedinečná výstava nášho starostu 

Výnimočnú a vzácnu Výstavu policajných čiapok pripravil Ing. Ivan Dobrovodský, starosta 

obce. Uskutočnila sa pod záštitou Róberta Kaliňáka – poslanca NR SR. Výstavu slávnostne 

otvoril poslanec NR SR Marián Kovačócy dňa 17. mája 2011. počas týždňa bolo čo pozerať. 

Prvú čiapku získal náš starosta ako policajt v roku 1996 od člena Talianskej polície, klobúk 

zástupcu šerifa z Floridy bol najdrahšou „korisťou“ získaný za rovnošatu príslušníka polície. 

Zaujímavo zviditeľnil nielen svoju záľubu, ale aj obec Vlčkovce. výstava bola realizovaná 

v takom rozsahu po prvýkrát v rámci Slovenska. Pozoruhodný bol záujem médií, ktoré 

prezentovali informácie a rozhovor s Ing. Dobrovodským v hlavných správach, a to TV 



Markíza, TV JOJ, Rádio Regina, denníky Nový Čas, MY, SME, Trnavské noviny. 

Gratulujeme! 

Bolo čo obdivovať: 450 kusov čiapok, z toho asi 400 ks policajných, ďalšie boli vojenské, 

námornícke, hasičské. Zastúpenie malo 66 štátov všetkých kontinentov.  

Na ihrisku TJ veselo i smutno 

Veselo bolo na našom ihrisku TJ dňa 11. júna už od 10. hodiny. Začalo totiž varenie gulášu 

a oslava Dňa detí. Ukážky techniky predviedli policajti, záchranári a hasiči z Trnavy. Deti sa 

mohli oboznámiť s činnosťou týchto záchranárskych jednotiek. Pripravené boli rôzne súťaže 

pre deti a balíčky so sladkosťami od sponzorov.  

11.6. svoju prvú premiéru mal v tento deň „Vlčkovský guláš.“ Organizátori OcÚ a TJ vopred 

zverejnili podmienky. Napr. každé družstvo muselo variť guláš najmenej z 3 kg mäsa, 

suroviny si museli zabezpečiť sami. Celkovo bojovalo 12 družstiev o prvenstvo. 

Zaregistrovali sa vtipnými názvami či už podľa vzhľadu, záľuby alebo časti obce, v ktorej 

bývajú. Guláše, zábava aj počasie boli výborné. Víťažné prvé miesto si odniesol LUDVIK 

TEAM – Malovec, Sabo, Sadloň. Veríme, že aj toto podujatie sa stane tradíciou.  

1. miesto: LUDVIK TEAM – Malovec, Sabo, Sadloň 

2. miesto: HORNÁCI – Vidlička, Jakubech, Lukačovič 

3. miesto: VLČÁCI – Kalivoda M., Václav, Holovič 

O prvenstvo bojovali aj ďalšie družstvá: T.R.I., MNM, VLČKOVSKÍ KOVBOJI, 

TRNAVSKÍ KOVBOJI, POD LÁVKOU, BOČKOVCI, AAA, TLSTÉ S CHUDÝM, 

POĽOVNÍCI.  

Pomoc ľuďom v núdzi – zber textilu 

Nezvyčajná, ale úspešná akcia sa konala v dňoch 18. – 20. júla 2011. sála OcÚ sa zaplnila 

tentoraz nie predakom ale zbierkou nepotrebného šatstva, posteľného a bytového textilu. 

Skrine v domácnostiach sa odľahčili a nakopeným textilom sme prispeli na pomoc v núdzi.  

67. výročie SNP, Deň Ústavy SR 

Oznam v miestnom rozhlase a pieseň „Hoj vlasť moja“ 28.8. boli úvodom spomienkovej 

oslavy pred Pomníkom padlých pri kostole, z príležitosti 67. výročia SNP. Položením venca 

starostom obce, piesňami Vlčkovanky – Aká si mi krásna a Tichá noc tmavá noc – poklonou 

poslancov a prítomných sme si ako každoročne uctili pamiatku padlých hrdinov a účastníkov 

z našej obce v SNP. Nasledovali dni voľna z príležitosti štátnych sviatkov 29.8. výročie SNP 

a 1.9. Deň Ústavy SR.  

Starí páni bojovali vo futbale 

Aj pri tejto príležitosti v posledný letný a prázdninový deň 4.9.  bola na ihrisku TJ ochutnávka 

víťazného gulášu. Futbalový zápas spestrili starí páni z Vlčkoviec a starí páni z Trnovca nad 

Váhom.  

Spomienka na Pavla Demitru 

8. septembra od 16. do 20. hodiny sa konalo na ihrisku spomienkové stretnutie. Zapálením 

sviečky si prítomní uctili pamiatku nášho hokejistu Pavla Demitru, ktorý vo veku 36 rokov 

zahynul tragicky pri havárii lietadla s celým tímom KHL v Rusku pri meste Jarosľavľe. Tu 

ukončil hokejovú kariéru reprezentant SR, rodák z Dubnice nad Váhom.  

 

 



Sviatky jesene 

Jesenné obdobie, ako každoročne, bolo spojené s našimi hodami začiatkom októbra. Na 

ihrisku bol ruch okolo kolotočov a strelníc, ale aj na futbalovom zápase.  

V novembri sme si zaspomínali na našich zosnulých. 17. novembra bol štátny sviatok – 22. 

výročie Nežnej revolúcie. 

Zimné radovánky 

12. novembra sa v Motoreste ESO konala prvá „Martinská zabíjačka“ spojená s predajom 

výrobkov. 

„Krupanskí črpáci“ dôchodcom 

Posledný mesiac roka december sa niesol v znamení blížiacich sa Vianoc. 4.12. bolo príjemné 

posedenie dôchodcov, ktoré uviedol pozdravom a blahoželaním starosta obce Ing. 

Dobrovodský a MUDr. Marušiaková. Vychutnali sme si vystúpenie „Krupanských črpákov.“ 

13 mužov a 5 žien doprevádzal na harmonike František Sekera. Mužské hlasy rozozvučali 

preplnenú sálu ľudovými piesňami. V druhej časti predviedli veselú scénku ukážkou domácej 

zakáľačky tak, ako sa robila kedysi.  

Záverečná časť bola vyplnená vianočnými piesňami a spoločnou koledou Tichá noc. 

Dôchodcov pri odchode potešili salónky od OcÚ. Škoda, že predtým na pripravenom 

posedení pre „80“ ročných občanov sa zúčastnili iba 16. z pozvaných. Okrem občerstvenia 

boli pre nich pripravené drobné darčeky.  

Mikuláš deťom 

5. decembra naznačovala vianočnú atmosféru aj rozsvietená výzdoba budovy OcÚ. Prišiel 

Mikuláš, sála bola plná detí, ak by tu všetci chodili do školy, veru by nestačila. Škôlkari 

privolali Mikuláša – Jožka Gabriela, prišiel s ním aj anjel – Laura Štefunková, ale aj čerti – 

Silvia Dudášová a Janka Verbičová. Zvedavo sledovali program škôlkarov a žiakov. 

Nakoniec všetky prítomné deti do 14 rokov dostali darček od Mikuláša, ktorý zabezpečila 

obec.  

Rok ako každoročne ukončili výstrely petárd, pirátov, ohňostroje, ktoré zároveň vítali Nový 

rok. 

VLČKOVSKÝ OBČASNÍK vychádzal v náklade po 470 ks/6 čísel. V ďalších piatich číslach 

sme našli oznamy o podujatiach v obci, ale aj poučné články, napr.:  

- Preventívne protipožiarne kontroly a preverenia 

- Okienko do histórie 

- Príprava na sčítanie obyvateľov 

- Ohlasovacia povinnosť obyvateľov 

- Zo života školy 

- Pozor na cestách 

- Celoročný zber drevnej hmoty 

- Naša Farma 

- Bezplatná právna poradňa ombudsmana na Úrade TTSK 

- Aktuálne VZN 

O udalostiach v obci informoval Vlčkovský Občasník. V prvom čísle sa prihovoril občanom 

novozvolený starosta obce Ing. Ivan Dobrovodský. Zaželal všetkým veľa zdravia, šťastia, 



spokojnosti, úspechov, optimizmus a úsmev na tvári. Upozornil na očakávané výročia v našej 

obci. Oboznámiť sme sa mohli s príhovorom na Ustanovujúcom zasadnutí OZ, zložením 

poradných orgánov a s rozdelením poslaneckých obvodov. Nechýbali údaje z matriky ani 

menej príjemné „Dane a poplatky.“ 

NAPÍSALI O NÁS 

Trnavský hlas – „Starosta obce chce poriadok“ pod týmto názvom bol uverejnený článok 

v Trnavskom Hlase 3/2011. hneď v úvode sa písalo: „Novozvolený starosta Vlčkoviec Ivan 

Dobrovodský chce v obci poriadok. Plánuje preveriť všetky neefektívne zmluvy, ktoré má 

obec uzavreté, nástojiť na ľudí, aby si pred svojimi domami upratali. Navrhol aj zriadenie 

komisie, ktorá má preverovať sťažnosti na neho samého... Tiež sťažnosti podané v zmysle 

zákona... Nadviazaním nových vzťahov by sme mohli ušetriť. Oslovíme firmy, ktoré 

ponúkajú rovnaké činnosti lacnejšie... Šlo by najmä o zimnú údržbu ciest, obce, údržbu 

verejného osvetlenia, či rozhlasu.“ Toľko z hlavných myšlienok v článku autorky Dariny 

Kvetanovej.  

„Bariéra napokon porastie“ – R1 

V príspevku tej istej autorky sme sa v čísle 7/2011 dočítali o protihlukovej stene – bariére na 

rýchlostnej ceste R1 vraj „Bariéra napokon porastie.“ Ako informoval hovorca Národnej 

diaľničnej spoločnosti (NDS) Marcel Jánošík, stavbu začne spoločnosť realizovať v druhej 

časti roku 2011. o problémoch obyvateľov Vlčkoviec a Križovian sa vyjadroval František 

Kolár z Vlčkoviec. Vznik takejto bariéry však nevníma pozitívne vedenie čerpacej stanice 

HOT POT. Tvrdia, že takmer šesť metrov vysoká a 2,5 km dlhá stena bude brániť ich 

podnikateľskej činnosti. Projektovú dokumentáciu nakoniec investor upraví. Zatiaľ však len 

sľub.  

„Kým som vymenil okná, hluk bol neúnosný. Od rána do večera sme počúvali piskot 

pneumatík.“ František Kolár 

„Našu prevádzku nebudú motoristi vidieť, stena nás úplne zakryje.“ Konateľ firmy Acord – 

vlastník HOT POT 

„A v časti čerpacej stanice a reštaurácii bude stena priehľadná.“ Investor NDS 

„TAVOS plánuje dobudovať vodovod do Križovian“ 

Oznam týždenníka TRNAVA DNES – marec: „Trnavská vodárenská spoločnosť, a. s. plánuje 

dobudovať prívod vody do Križovian nad Dudváhom a okolitých obcí v predpokladanej 

hodnote 8,89 milióna eur bez DPH. Zákazka sa má uskutočniť počas 36. mesiacov od 

uzatvorenia zmlúv  s dodávateľom stavebných prác.“ 

Sobotný duel žiakov bol jednostranným koncertom 16:0 

Aj o našich futbalistoch sa objavila správa v Trnavskom Hlase 22/2011 pod názvom 

„Inzultácia a červená.“ Sobotný duel žiakov bol jednostranným koncertom. Vlčkovské nádeje 

v ňom nedali súperovi šancu a vrstovníkov z Opoja deklasovali na ich pôde 16:0. aj 

nedeľňajší zápas dospelých mal výnimočný už úvod. Biele a červené dymovnice na pár minút 

urobili trávnik neviditeľným. Aký bol záver, píše sa nakoniec. Hráč po miestnej kritike 

rozhodcu, za ktorú jeden trest – žltá karta, nečakal ani na červenú a do rozhodcu Mráza 

oboma rukami strčil. Ten stratil rovnováhu a skončil na trávniku. Priaznivci hostí – teda naši – 

s hanbou vlastného hráča štadión opustili. Ako na štadiónoch veľkých klubov.  



„Vo Vlčkovciach vystavia stovky policajných čiapok“ 

Výrazný oznam v týždenníku MY Trnavské noviny 9.5.2011 pozýval na „unikátnu výstavbu 

policajných čiapok... Nemám vedomosť, že by výstava v takomto rozsahu bola niekedy na 

Slovensku zrealizovaná. Ide o moju súkromnú zbierku najmä policajných čiapok, ktorú som 

doplnil o 25 kusov od troch kolegov, povedal starosta Vlčkoviec Ivan Dobrovodský s tým, že 

policajné čiapky tvoria 95% vystavených exponátov. Vystavíme rôzne druhy čiapok v počte 

450 kusov zo 66. krajín na všetkých kontinentoch. Zbierka začala vznikať od roku 1996, 

zaujímavé by bolo ju niekde natrvalo vystaviť, čo je však najmä priestorovo problém,“ dodal 

starosta Ivan Dobrovodský. „... od klasických brigadírok, cez lodičky, barety, klobúky, prilby 

a služobné čiapky, aj také, ktoré sa nosili v dávnejšom období.“ 

Bude mať naša škola stabilného riaditeľa? 

V tom istom čísle týždenníka bol uverejnený oznam obce Vlčkovce na výberové konanie na 

funkciu riaditeľ/riaditeľka Základnej školy s materskou školou vo Vlčkovciach. Písomnú 

žiadosť s požadovanými dokladmi bolo treba doručiť do 31. mája 2011 do 16. hod. na OcÚ 

Vlčkovce.  

Brutálna vražda 

V nepríjemnej správe týždenníka PLUS jeden deň zo 4. marca 2011 sa písalo o brutálnej 

vražde: „Zavraždený podnikateľ Roman bol podľa polície nasadený do jednej firiem 

z Vlčkoviec ako tzv. biely kôň. Vražda sa stala v apríli minulého roka v Hornej Breznici 

zavraždený Roman (42) býval vo Vlčkovciach, odkiaľ sa neskôr odsťahoval k otcovi do 

Abrahámu.“ 

„Do guláša dali aj psa“ 

O tomto informoval redaktor Piovarči v Trnavskom Hlase 24/2011, samozrejme úsmevne 

v úspešnom podujatí v našej obci. „Vlčkovce – obec zaplavili všemožne vône. Na prvom 

ročníku súťaže vo varení guláša sa predstavilo 12 tímov. Držali sa statočne, hoci niektorí už 

od začiatku podujatia tajne pod stolom ulievali vína, pálenky, či piva. Po všetkých 

špecialitách z rôznych druhov mäsa sa nakoniec len tak zaprášilo. Ak by nešlo o zábavu, 

chlapci by sa určite pobili o to, kto vo Vlčkovciach má onakejší recept a čí guláš chutí 

najlepšie.“ 

Krištáľové diamanty s motívmi Vlčkoviec 

Na záver správ ešte jedna ponuka od Grafika a. s. Šarišské Michaľany. Do domácností bola 

doručená ponuka na objednávku Krištáľových diamantov so štyrmi motívmi Vlčkoviec – 

škola, kostol, OcÚ, bývalá MŠ. Celková cena za ponúkanú kolekciu bola 59,80 €, z ktorej 

každý kus váži nie menej ako 270 gramov. V minulých rokoch ponúkala firma tie isté motívy 

na tanieroch.  

ŠKOLSTVO – ZÁKLADNÁ ŠKOLA 

Návrat z vianočných prázdnin znamená pre žiakov po dlhšom oddychu zachrániť čo sa ešte 

dá. Pred dverami je totiž koniec prvého polroka šk. roka 2010/2011 a hodnotenie vedomostí. 

Odmenou za vynaložené úsilie bolo vysvedčenie, ktoré dostali 28. januára a polročné 

prázdniny 1. februára.  

Výchovné podujatia 

S pomocou rodičov strávili 11.2. popoludnie v tvorivých dielňach na príprave srdiečok 

k blížiacemu sa sviatku Valentína. O histórii tohto sviatku sa viac dozvedeli 14.2. na besede. 



Už o štyri dni sa vyšantili na fašiangovom karnevale. Od 21.2. do 27.2. si už užívali jarné 

prázdniny. Marec bol v znamení Mesiaca kníh a blížiacej sa jari. Tvorivé dielne zamerali na 

kvetinové variácie, doplnené aj besedou k MDŽ – k tradícii sviatku.  

Blokové vyučovanie 

Vo vyučovacom procese pokračovali zaraďovaním blokového vyučovania s aktuálnymi 

témami: „Slovensko-český štát EÚ,“ vyučovanie spojené s hrami bolo zamerané na 

spoznávanie krajín Európskej únie, hlavných miest a kultúrnych pamiatok (30. marca). 

„Vyčistime si Slovensko“ – bol projekt podporený MŠ SR v rámci Medzinárodného dňa 

Zeme 22.4. Tvorivé popoludnie zamerali na výrobu korbáčov a veľkonočné tradície. 

Pokračovali aj v tradičnom vynášaní Moreny. Tento zvyk bol iba posledné roky zaužívaný 

v škole, v obci sme tento zvyk neudržiavali.  

Spomienka na Fraňa Štefunku 

21. – 26. apríla boli Veľkonočné prázdniny. Na nášho rodáka Národného umelca Fraňa 

Štefunku spomínali pri príležitosti 37. výročia jeho úmrtia dňa 6. apríla. Bližšie sa oboznámili 

s jeho životom a tvorbou. Pri tejto príležitosti zamerali tvorivosť na prácu s modelárskou 

hlinou.  

Deň matiek 

V mesiaci máj sa predstavili programom na oslavu Dňa matiek v obci. Navštívili divadelné 

predstavenie Janko a Marienka v Trnave a Požiarnu stanicu v Trnave. Blokové vyučovanie 

bolo zamerané na učenie sa o zvieratkách aj so zvieratkami.  

To už sa priblížil najočakávanejší mesiac jún spojený s oslavou MDD, školský výlet 

a vytúžený koniec školského roka.  

Vzdelávacie výsledky 

Prospelo všetkých 13 žiakov našej školy, bez zásahu do známky zo správania. Anglický jazyk 

bol v prvom a druhom ročníku zaradený ako nepovinný predmet a navštevovalo ho 7 žiakov, 

v treťom ročníku bol povinný predmet, navštevovalo ho 6 žiakov. Podľa hodnotenia 

priemerného prospechu boli dosiahnuté výsledky z povinných predmetov v poradí slovenský 

jazyk a literatúra, tiež prírodoveda, potom vlastiveda a posledná matematika. Najviac 

vymeškaných hodín mali žiaci prvého ročníka v priemere 47 hodín, najmenej žiaci 3. ročníka 

10,16 hodín.  

Ďalšie štúdium vyučujúcich 

Dve vyučujúce pokračovali v špecializačnom kvalifikačnom štúdiu a v jazykovom 

vzdelávaní.  

ZÁKLADNÁ A MATERSKÁ ŠKOLA 

V školskom roku 2011/2012 stúpol počet žiakov na 20. rozdelenie v ročníkoch bolo 

nasledovné:  

1. ročník 8 žiakov, z toho 4 dievčatá 

2. ročník 3 žiaci, z toho 1 dievča 

3. ročník 3 žiaci, z toho 1 dievča 

4. ročník 6 žiakov, z toho 1 dievča 

 

 



Pedagogický kolektív 

Riadením ZŠ bola poverená Mgr. Petra Vranovičová – triedna učiteľka 1. a 2. ročníka. Mgr, 

Petra Slížová – triedna 3. a 4. ročníka. Mgr. Martina Vašáková – vedúca Školského klubu. 

Mgr. Jarmila Horváthová – vyučujúca náboženskej výchovy.  

Deň zdravej výživy 

Aktivity v mesiaci september boli s jesennou tematikou, na práce z plodov jesene. 

S postavičkami z ovocia a zeleniny spestrili Výstavu ovocia a zeleniny v obci a Deň zdravej 

výživy v škole.  

Október – mesiac úcty k starším spríjemnili vystúpením pre starých rodičov a rodičov v sále 

OcÚ.  

Medzinárodný deň knižníc 27. októbra prežili Polnočné kráľovstvo v škole na tému Harry 

Potter. 

Pestré zážitky mali naši žiaci v decembri. Či už to bol koncert rodiny Hlbockých, spolu so 

žiakmi z Opoja, filmové predstavenie Šmolkovia v kine v Seredi, Mikuláš v sále OcÚ, 

návšteva Vianočných trhov v Trnave.   

Vianočné trhy našich žiakov 

Zaujímavou novinkou boli Vianočné trhy, vlastnoručne zhotovených žiackych prác, 

v spoločenskej miestnosti OcÚ. Okrem snahy detí predať čo najviac výrobkov, pripojili aj 

milé vianočné blahoželanie. Deň potom 21.12. bolo vyučovanie spojené s témou Vianoce 

a nechýbalo tradičné vianočné posedenie.  

Naši škôlkari – MŠ 2010/2011 

Ako prežili rok 2011 naši najmenší – škôlkari. Hneď po vianočných prázdninách čakal 

najstarších z nich zápis do 1. ročníka ZŠ. Zapísalo sa 9 predškolákov – budúcich prvákov.  

Ich ďalšie aktivity smerovali k príprave na fašiangové obdobie, ktoré vyvrcholilo karnevalom 

dňa 18.2. Spolu s rodičmi a pani učiteľkami prežili deň zábavy či už pri vlastných básničkách 

a pesničkách, ale hlavne na diskotéke s občerstvením.  

Návšteva miestnej obecnej knižnice 

Marec – Mesiac knihy využili na návštevu Miestnej knižnice. Prváci im v rámci Týždňa 

hlasitého čítania predviedli, ako sa už naučili čítať. Na privítanie jari si svojimi výtvarnými 

prácami vyzdobili nástenku. Darilo sa im aj pri výzdobe veľkonočných kraslíc.  

OBECNÁ KNIŽNICA 

Prehľad poskytla Mgr. Viera Kráľovičová 

V knižnici sa nachádzalo:  

4 845 kníh z toho 419 pre dospelých a 225 pre deti – odborná literatúra 

2 843 pre dospelých a 1 385 pre deti – krásna literatúra 

Mesačníky: Praktická Slovenka a Záhradkár 

Počet čitateľov 55 z toho 15 detí do 15 rokov 

Počet návštevníkov 305 

Najväčší záujem o krásnu literatúru pre dospelých 1 265 výpožičiek, o odbornú literatúru 68, 

odborná literatúra pre deti 294, krásna literatúra 160 výpožičiek.  

Prezenčné výpožičky 1 072 (prezeranie v knižnici). V roku 2011 bolo zakúpených 63 

knižných jednotiek vyradených 112. uskutočnená bola riadna revízia knižného fondu.  



Deň Zeme 

V apríli pri príležitosti Dňa Zeme sa zapojili do zberu papiera a upratovania okolia školy. Pani 

učiteľky zintenzívnili prípravu na Deň matiek, pretože tu ukážu deti svoje schopnosti pred 

najväčším a vzácnym publikom, svojimi mamkami a babkami. Nebolo to len pri kultúrnom 

programe, ale deti pripravili pre svoju mamičku aj pekný darček.  

Medzinárodný deň detí 

Svoj de 1. jún Deň detí oslavovali na miestnom ihrisku, v škôlke, aj počas Týždňa detskej 

radosti. Mali rôzne súťaže, športové hry, čakali ich darčeky a občerstvenie. Pekný zážitok si 

odniesli 26.6. z bábkového divadla.  

Nadišiel čas rozlúčky s budúcimi prvákmi. 29.6. si pripravili pekný rozlúčkový program, no 

a aby celá dedina vedela, že už nie sú škôlkari, vyhotovili si aj pekné tablo a vystavili 

v obchode. O ukončení predprimárneho vzdelávania dostali aj Osvedčenie, sťa by riadni 

maturanti. Nechýbala k tomu knižná odmena pre každého.  

V tento deň sa s MŠ lúčila aj pani učiteľka Helena Štefunková, z dôvodu odchodu do 

starobného dôchodku. Slová vďaky za dlhoročnú prácu v MŠ jej v mene rodičov a detí 

tlmočila mamička Lucia Falathová.  

Pedagogický kolektív MŠ 2011/2012 

Nový rok 2011/2012 sa začal 5.9. s počtom 28 detí. V mladšej skupine bolo 13 detí, v staršej 

15 z toho 10 predškolákov. Výchovnovzdelávaciu činnosť zabezpečovali Bc. Ivana Piknová, 

Eva Koštialová a Adriana Pucheľová. Dopoludňajšia činnosť bola v dvoch triedach, 

popoludní v spojenej triede, nakoľko niektoré deti na obed odchádzali domov.  

Hospodárski pracovníci ZŠ a MŠ 

Hospodárski pracovníci spoloční aj pre ZŠ boli v zložení: 

Martina Guľová – školníčka 

Miriam Šulcová – stravovanie, hospodárska činnosť vrátane pomocnej sily v kuchyni 

Lucia Falathová – mzdová účtovníčka od 1.12.2011 

Mária Kollárová – hlavná kuchárka 

Monika Holkovičová – dopomoc v kuchyni 

Pomáhali mamičky aj otcovia 

Jesenné obdobie si vyplnili deti prácami z prírodných materiálov. Z tekvíc, gaštanov, 

zhotovili strašiakov a iné figúrky aj pre výstavu našich záhradkárov. Ich úsilie bolo odmenené 

tretím miestom s venovaním starostu. Nie len mamičky boli ochotné pomôcť. O radosť 

a zábavu sa deťom postaral 19.10. otec pán Čuntala, ktorý sprostredkoval prehliadku 

záchranárskeho auta. Modlitbičkou za starkých od M. Rúfusa a ďalšími básničkami, 

pesničkami pozdravili našich starkých na posedení dňa 21.10.  

Mám svojich starkých veľmi rád, 

s nimi sa môžem stále hrať. 

Denne ich Pane požehnaj 

a spolu s nami radosť maj. 

Všetci Ťa veľmi ľúbime, 

k Tebe sa s láskou modlíme. 

Milan Rúfus  

v podaní našich škôlkarov 



V strašidelných maskách oslávili Halloween 27.10. Po roku opäť prišla rodina Hlbockých 

pripomenúť deťom zvyky našich predkov. Výchovný koncert doplnili ukážkou hry na 

drumble, fujare, minerve a gajdách. Hru si s radosťou vyskúšali aj deti z Opoja s našimi.  

5.12. sa predviedli aj škôlkari Mikulášovi s Čertom a Anjelom. Nebolo to zadarmo, odmenou 

bola maškrta a drobná hračka od Mikuláša. S pomocou mamičiek (Fúsková, Krajčovičová, 

Truková, Benciová a p. Antal otec). 8. 12. pripravili medovníčky, šírila sa už vôňa čarovných 

Vianoc.  

CIRKEVNÝ ŽIVOT V OBCI 

V novom roku 2011 sa nám na svätej omši, ktorou sme slávili sviatok Panny Márie 

Bohorodičky, prihovoril pán farár Libor Škriputa „Pastierskym listom.“ Tlmočil pozdrav Otca 

arcibiskupa Róberta Bezáka.  

Na druhý deň Nového roka sa rozbehli naši koledníci Martinka Ďurníková, Matej Kubíček, 

Kristínka Kobelárová, súrodenci Tomáš a Monika Bočkoví. Ich obetavosťou sa získalo 430 € 

pre Dobrú novinu určenú tento rok na pomoc deťom v Afrike. Pri roznášaní Betlehemského 

svetla pred Vianocami 2010 sa získalo 426 €.  

Po 63. rokoch 

V čase od 22. do 30. januára sme prežívali nádherný „Misijný týždeň.“ Záznam na novom 

Misijnom kríži pred kostolom pripomenul roky 1935, 1948 a 2011, v ktorých sa u nás konali 

Misie. Bolo to naposledy pred 63, rokmi, takže mnohí z nás si nepamätáme. Tých pamätníkov 

je už medzi nami pomenej.  

Príprava na Misie sa začala v decembri 2010 po oznámení pánom farárom Škriputom. Po 

svätej omši 19.12.2010 sme sa zasvätili Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie, podľa textu 

(list misionárov), ktorý predniesol pán farár. Veriaci precítene vnímali text a ukončili 

spoločným zvolaním „Amen.“ Pred každou sv. omšou sme sa spoločne modlili „Modlitbou za 

misie.“  

Začiatok Misií sa konal 22.1.2011 v Križovanoch. U nás bola prvá misijná omša 23.1.2011 

v nedeľu s misionárom P. Františkom a našim odp. Po obede o 15. hod. sa konala pobožnosť 

a katechéza pre ženy zameraná na úlohu ženy – matky – materstvo.  

Obrátenie, bolo témou druhého dňa, páter Peter zdôrazňoval prejavy obrátenia – viera – 

pokora – odpustenie. Po omši katechéza mužov. 

25.1. – Smrť a súd, náročná téma ďalšieho dňa. 

26.1. – Ježiš – darca života. Spoločná spoveď sa konala s tromi misionármi.  

27.1. – O Eucharistii. Počas omše Obnovenie krstných sľubov. Po skončení omše 

Eucharistická slávnosť s adoráciou.  

28.1. – Utrpenie. Ranná sv. omša, na ktorej bola udelená Sviatosť pomazania chorých (nad 60 

rokov, mladším ak sú chorí). Láska – pozri na kríž – večerná sv. omša, na ktorej si 22 

manželských párov postupne pred oltárom obnovilo manželský sľub. Najstaršie páry po 54. 

rokoch, najmladší po 2. rokoch manželstva. 

29.1. – Úcta k Panne Márii, Pobožnosť k Matke Ustavičnej pomoci, svätenie predmetov 

ružence, sošky, obrázky (zakúpené knižky). 



30.1. – Ako ďalej po Misiách, svätenie Misijného kríža a krížikov. Záver – Slávnostné 

požehnanie.  

Rehoľníci – redemtoristi: P. Peter Hertel – Kostolná, P. František Boldy – Gaboltov, P. 

František Romaňák – Gaboltov.  

27.5. 2011 NOC KOSTOLOV – medzinárodný projekt na priblíženie kresťanstva 

VLČKOVCE Kostol sv. Terézie z Lisieux 

Dňa 27. mája sa v Trnavskom regióne a teda aj v našom kostole konala „Noc kostolov.“ Toto 

zaujímavé podujatie sa organizovalo prvý raz na podnet arcibiskupa Mons. Róberta Bezáka. 

Odniesli sme si veľa dojmov a poznatkov, ktoré náš kostol skrýva. Hlavným organizátorom 

u nás bol kostolník František Vidlička. Moderovania sa ujala Margita Glasová vo 

farkašínskom kroji, ktorý jej veľmi pristal. Do organizovania boli zapojené MUDr. Darina 

Marušiaková, Helena Šarmírová, Anna Králiková, Jarmila Horváthová, Eva Magulová, 

Miroslav Falath, Marek Trnka, František Smák (v červených tričkách s logom noci kostolov). 

Plagát s týmto logom a oznamom o podujatí bol vystavený na kostole a do domácnosti boli 

doručené pozvánky. Symbolickou vstupenkou boli pamätné obrázky, zároveň boli prehľadom 

o počte zúčastnených. Založená bola pamätná kniha s podpismi účastníkov na tejto prvej 

úspešnej akcii. Úvodom bola sv. omša s pátrom Gabrielom Dzvonárom. Zaujímavo zameral 

svoj príhovor od vzniku kresťanstva cez zážitky z pôsobenia na Ukrajine k súčasnosti. 

Zdôraznil, ako sa tam ľudia tešili, že sa už mohli modliť aj vo dne, nielen v noci, poukázal na 

význam Vigílie, nočné rozjímanie a modlenie až postupne prešiel k významu Noci kostolov.  

Rozjímam vo svojom srdci noc čo 

NOC 

premýšľam a v duchu sa pýtam. 

Po krátkej prestávke vystúpili deti MŠ. Vynikajúcim prednesom básne zaujal žiak Miško 

Bilčík – víťaz celoslovenskej súťaže v prednese prózy. Výklad o štruktúre a význame 

jednotlivých častí omše podal F. Vidlička. Pútavé bolo vystúpenie nášho spoluobčana 

Bensona Alumbasi, pôvodom z Kene. Hovoril o živote a náboženských pomeroch v Keni. 

V diskusii potvrdil, že náš chrám sa mu veľmi páči, obrady na omši sú podobné ako u nich, 

pochválil nášho pána farára Škriputu – jeho prejav na omši je pre neho hodinou slovenčiny. 

Prekvapil peknou piesňou vo svojom jazyku – svahelčine. Zožal veľký úspech. Jeho príhovor 

v angličtine tlmočila Mirka Demovičová. Oživením bolo tiež vystúpenie speváckej skupiny 

Mareka Trnku. Veľa zaujímavostí o histórii, stavbe, funkcii jednotlivých častí nášho 70-

ročného organu nám odovzdal odborník pán Valovič. Dodal, že organ by si už zaslúžil 

údržbu. Výklad o hre, úlohe registrov, dopĺňala hrom organistka Lenka Antalová z Trnavy. 

Zaujímavosťou napr. je najdlhšia píšťala, ktorá meria 5 m. mariánske piesne pridala spevácka 

skupina Vlčkovanka. Dejiny cirkvi a kostola v našej obci prezentovala RNDr. Ľubica 

Hildebrandová. Oboznámenie s klenotmi kostola – oltárne plachty, rúcha kňaza, odznelo 

v prezentácii H. Šarmírovej, Kvetoslavy Juračkovej a MUDr. Dariny Marušiakovej. Ukážku 

omšových kníh, informácie o činnosti Ružencového spolku pripravila Mgr. J. Horváthová. 

S činnosťou spolku Bratstva B. Srdca Ježišovho – našli záujemcovia v Kronike BBSJ, ktorú 

vedie Mgr. E. Magulová. Rezbárske výrobky s náboženskou tematikou sú práce Milana 

Gabriela. Tento nádherný večer sme ukončili Tichou adoráciou pri sviečkach.  

Radosť z Božieho priestoru 

bola silnejšia 

ako hrôza bleskov a polnočnej búrky. 



Posvätný rád Diakonátu 

Treťou vzácnou udalosťou v tomto roku bolo svätenie nášho diakona. 11. júna 2011 prijal 

Posvätný rád Diakonátu v Katedrále Jána Krstiteľa v Trnave náš Ľuboš Matúš. Boli sme 

svedkami vzácnej udalosti.  

Udalosti po prvýkrát vo Vlčkovciach 

Po skončení obradov sme mohli Ľubošovi zagratulovať počas pohostenia na Arcibiskupskom 

úrade. V nedeľu 12.6. na sviatok Zoslania Ducha Svätého prestavil a privítal nášho diakona 

Ľuboša u nás p. farár Škriputa. Ľuboš sa veľmi pekne prihovoril k nám farníkom, zdôraznil, 

že nás považuje za jednu rodinu, ďakoval za podporu a povzbudenie počas štúdií. Odmenou 

mu boli slová a kytica s blahoželaním od veriacich našej obce – F. Vidlička a J. Horváthová. 

Ľuboš má perspektívu byť dobrým kazateľom, dobre sa počúval jeho prednes a samozrejme aj 

spev, aj na sv. omši, ktorú slúžil 16.6.v našom kostole.  

Poklona k Najsvätejšej Sviatosti Oltárnej – celodiecézna 

11. apríla 2011 sa po prvýkrát v našom kostole konala celodenná Poklona k (Najsvätejšiemu) 

Najsvätejšej Sviatosti Oltárnej – česť zastupovať celú diecézu prejavom úcty k Najsvätejšej 

Sviatosti bola významnou udalosťou pre našu obec.  

Slávenie Veľkej Noci 

17. apríla Kvetnou nedeľou – Utrpenia Pána, začal Veľkonočný týždeň. Naši mladí manželia 

(skupina) obohatili slávenie spievaním žalmov. Veľkonočné trojdnie sme slávili s pátrom G. 

Dzvornákom. Na Veľký piatok skoro ráno sa konala Krížová cesta (pobožnosť). O 16tej 

hodine bola pobožnosť so spevom Pašií (Vlčkovanka, M. Trnka, F. Široký, M. Gabriel). 

Večer zase Krížová cesta z Križovian cez chotár do nášho kostola. Na Bielu sobotu súčasťou 

oslavy Vzkriesenia bol večerný sprievod dedinou, cez deň Poklona pri Božom hrobe.  

Sviatosť Eucharistie – Prvé Sväté prijímanie 

29. mája prijalo 11 detí z toho 3 dievčatá Prvé Sväté prijímanie. Oblečení boli v bielej 

rovnošate, ich čisté srdiečka boli zapísané aj na nástenke. Slávnosť sprevádzali spevmi opäť 

naši mladí rodičia. Príhovor detí predniesla Kristínka Kobelárová, slová vďaky Heňka 

Retzerová, Denis Šulc a Miška Holovičová.  

Sviatosť birmovania 

18. júna udelil J. E. Otec biskup Ján Orosch Sviatosť birmovania aj našim birmovancom 

v Križovanoch.  

Sviatosť manželstva 

1. október sviatok patrónky nášho kostola Sv. Terézie z Lisieux si vybrali za svoj deň 

spečatením manželského sľubu Miriam Demovičová a Boris Brichta z Modry. Nezvyklý deň 

– piatok – 10.6. uzavreli manželstvo Lenka Šulecová a Marián Huta z Križovian. 15.10. 

uzavreli manželstvo Veronika Dóková a Vladimír Vacula z Kuklova, 30.4. si povedali svoje 

„áno“ Petra Brezíková a Juraj Hanko z Majcichova.  

1. máj – nedeľa Blahorečenia Jána Pavla II. vo Vatikáne – nedeľa Božieho Milosrdenstva 

Dobrá novina 26.12.2011 – obetavci súreodenci Bočkoví, Lenka Verešová, Terezka 

Blažeková – podarilo sa vyzbierať 430 € 



Rok uzavrel pán farár ďakovnou pobožnosťou 31.12. na Silvestra, podal krátku štatistiku. Vo 

Vlčkovciach boli 4 sobáše, 10 krstov, z toho 8 domácich a 5 pohrebov. Zostatok na účte cca 

17 000 + 1 100 €.  

ORGANIZÁCIE – KLUBY – SPOLKY 

Základná organizácia Slovenského zväzu záhradkárov – ZO SZZ 

V roku 2011došlo k zmene vo vedení ZO SZZ. Za predsedu bol zvolený Miroslav Škorec a za 

tajomníka Ing. Juraj Krasňanský. Funkcie pokladníka sa vzdal Viliam Ginga a od 16.3. sa stal 

pokladníkom Ing. Ľuboš Šuran. Do organizácie boli prijatí štyria noví členovia. Naši 

záhradkári pokračovali v tradičnej ochutnávke – Koštovke vín. 5. marca 2011 zhodnotili svoje 

vinárske skúsenosti pod odborným vedením Ľubomíra Siváka a troch komisií. Pestovatelia 

dodali 115 vzoriek, z toho 36 červených a 11 ružových vín. Plakety oceneným odovzdal 

starosta obce spolu s Ľ. Sivákom v nedeľu 6.3. na Verejnej degustácii. Tu si mohli ostatní 

občania vychutnať dobré víno, guláš a pečené klobásy.  

Ceny za najlepšie vína:  

Rulandské biele – Miloš Kusý z Križovian získal najvyššie ocenenie 90,33 zo 100 možných 

bodov – ocenené ako najlepšie víno 

Syral – odroda z vinárstva Blaho Zeleneč – najlepšie červené víno 

Rizling vlašský – Ing. Ján Krajčovič – najlepšie Vlčkovské biele víno 

André – František Smák – najlepšie Vlčkovské červené víno 

50. výročie založenia ZO SZZ vo Vlčkovciach „Pamätnica“ 

28. augusta na Slávnostnej členskej schôdzi si pripomenuli 50. výročie založenia ZO SZZ vo 

Včlkovciach. Hodnotili za účasti prizvaných hostí, predsedu OV SZZ Trnava Mgr. Machovca, 

podpredsedu OV SZZ prof. Vidu, starostu obce Ing. Dobrovodského, predsedov ZO 

Križovany, Zavar, Majcichov. Za dlhoročnú prácu boli odovzdané ocenenia, plakety 

a poďakovanie.  

Ocenenie členov: Filip Uhrovič, Jaroslav Kocmál, Ľubomír Sivák, Ing. Peter Uhrovič, od 

Republikového výboru SZZ Bratislava za dlhoročnú prácu. 

Ďakovná plaketa starostu obce: Filip Uhrovič, Jaroslav Kocmál, Ľubomír Sivák, Vladimír 

Lovás, Alfonz Mihálik, Ján Masár, František Smák, Ing. Ján Krajčovič, Jozef Šimo starší.  

Cena za expozíciu záhradkárskych produktov pre ZO SZZ Vlčkovce od OV SZZ v Trnave. 

Poďakovanie za 50 ročnú prácu od IV SZZ v Trnave. Poďakovanie za spoluprácu od ZO SZZ 

v Križovanoch nad Dudváhom.  

Pri príležitosti 50. výročia založenia ZO v obci sa podujal Jaroslav Kocmál pripraviť 

Pamätnicu. S jej vydaním ponúkol pomoc starosta obce. Úspešne bola spracovaná 

a odovzdaná členom na Slávnostnej členskej schôdzi. Obsahom publikácie je prehľad 

o histórii, činnosti a úspechoch členov ZO, doplnená fotografiami z minulosti a súčasnosti.  

Aj v tomto roku pokračovali v aktívnej činnosti. 19.3. sa 10 členov zúčastnilo brigády na 

zbere haluzovín z jarného strihania stromov a krov. Prípravou gulášu a cigánskej prispeli pri 

stavaní mája. Na okresnej výstave ovocia a zeleniny v Križovanoch 20.8. sa zúčastnilo 7 

členov. Získali 1. miesto a cenu okresu.  



Výstava ovocia, zeleniny a kvetov sa u nás konala 24.9. – 25.9. Exponáty boli doplnené 

prácami žiakov ZŠ a MŠ, zbierkou liečivých rastlín Klubu dôchodcov, trofejami poľovníkov, 

okrasnou hydinou a holubmi našich drobnochovateľov. Zúčastnilo sa 48 vystavovateľov so 

148 exponátmi. Ovocie a zelenina putovali po skončení do školskej jedálne. Nechýbalo ani 

občerstvenie, guláš, cigánska a k dobrej nálade burčiak.  

Ocenenie na výstave: JOZEF KOŠTIAL – 3. miesto za odrodu Bohémia na výstave JABLKO 

ROKA v Nitre 27.9. – 29.9. 

Výstava ovocia, zeleniny a kvetov vo Vlčkovciach cena starostu:  

1. miesto – Klub dôchodcov – kolekcia kvetov – najkrajšia kolekcia 

2. miesto – manželia Žofia a Tibor Demovičoví – kolekcia ovocia a zeleniny 

3. miesto – žiaci ZŠ a MŠ – kolekcia výrobkov 

Jozef Miklovič – najkrajšie jablko – Bohemia 

Vecné ceny: Viliam Ginga, František Smák, Jaroslav Kocmál – zmes ovocia a zeleniny, 

Monika Kubovová a Margita Glasová za krásne tropické rastliny, Jarmila Oravcová – 

dopestovanie nádherných bonsají.  

Na podujatí Deň otvorených pivníc v Trnave sa zúčastnili členovia s podporou ZO na lístky 

v počte 15 kusov.  

Školenie funkcionárov absolvoval Ing. Juraj Krasňanský a predseda Miroslav Škorec 28.11. 

v Trakoviciach. Činnosť zavŕšili Vianočným posedením 16.12. spolu s hosťami zo Zavara 

a Križovian a pri pečenom prasiatku, samozrejme s vínkom.  

Klub dôchodcov 

O aktívnej činnosti členiek nášho Klubu dôchodcov už bolo uvedené v predchádzajúcich 

častiach tohto zápisu, či už v činnosti OZ, kultúra, Cirkev, sú zapísané mená aktívnych 

vedúcich a členiek. Vďaka členkám výboru Klubu, zvlášť aktívnej predsedkyni MUDr. 

Dariny Marušiakovej, ich činnosť tvorí kus kultúrneho života v obci. Snažia sa organizovať 

kultúrno-spoločenské podujatia tak, aby sa ich mohli zúčastňovať aj rodinní príslušníci našich 

dôchodcov, či iní občania.  

Lúčnica – nádherné kroje, spevy, tance Cepíkový, Karička, Fľaškový, Goralské muziky, 

Horehronci... 

Nezabudnuteľný zážitok sme si odniesli z vystúpenia umeleckého súboru Lúčnica za účasti 

umeleckého šéfa a choreografa Prof. Štefana Nosáľa, dňa 7. apríla v Trnave. Bol to umelecký 

zážitok sledovať klenotnicu nášho folklóru, o čom svedčil opakovaný aplauz a klaňačka. 

Podujatia sa zúčastnilo 20 členov, ostatní môžu ľutovať.  

Zrenovovaná historická Banská Štiavnica Sv. Anton 

27. júla sa 31 členov zúčastnilo pútnicko-poznávacieho zájazdu do Banskej Štiavnice 

a Svätého Antona. Počasie nám síce veľmi neprialo, ale ani dážď nás neodradil od putovania 

na Kalváriu, ktorá je vzácnou historickou pamiatkou mesta a Slovenska. Postupne sa čas 

vylepšil, takže sme si v pohode prezreli vynovenú Banskú Štiavnicu, zrenovované historické 

budovy, Námestie Sv. Trojice, Galériu Jozefa Kollára, Kostol sv. Kataríny Alexandrijskej. Po 

krátkom občerstvení sme pokračovali v ceste do Sv. Antona. Tu bola možnosť prehliadky 

kaštieľa a poľovníckeho múzea, či oddych v príjemnom prostredí nádvoria.  



Slnko – voda – oddych 

Pôvodne plánované kúpanie vo Vyhniach sa vzhľadom na počasie neuskutočnilo. Vydarilo sa 

nám však kúpanie vo Veľkom Mederi 31. augusta. Užili sme vody, slnka, oddychu. Teplota 

vody bola 31,4 ˚C, vzduchu 28 až 30 ˚C. 

Všetko za národ a Vianoce v Nitre 

Vo vianočnom období na sv. Luciu 13.12.v podvečer sme zavítali do Nitry. Cieľom bolo 

Divadlo Andreja Bagara. Avšak vychutnali sme si aj atmosféru Vianočných trhov na 

nádherne vysvietenom námestí pred divadlom s obrovským pôsobivo vysvieteným vianočným 

stromom a Betlehemom. Lákali aj stánky s vôňou všakovakých dobrôt. Bolo to ako predohra 

k predstaveniu „Všetko za národ.“ Hra čerpala námet z diela Boženy Slančíkovej Timravy, 

v hlavných úlohách Evy Pavlíkovej a Zuzany Kanócz. 

Posledným stretnutím 2011 bola Výročná členská schôdza 28.12. v preplnenej sále OcÚ. 

Správu o činnosti predniesla predsedníčka MUDr. Marušiaková, pokladničnú a revíznu 

správu Božka Kudláčová. Doplnená bola nová členka výboru Betka Šenkovičová. Po 

vystúpení Vlčkovanky nasledovalo príjemné posedenie.  

Bola pamätníčkou – živou kronikou – mala rada spoločnosť ľudí 

Pani Kvetoslava Juračková 

12. októbra sme sa navždy rozlúčili s dlhoročnou členkou, 

jej hobby boli výšivky – nádhery z nášho okolia, 

živo sa zaujímala o dianie v obci, 

radosťou sa zúčastňovala podujatí klubu, nedeľných posedení... 

Choroba ju odlúčila vo veku 89 rokov, 

zomrela ticho dňa 9.10.2011. 

Zostane v spomienkach tých, 

ktorých obklopovala svojou prívetivosťou! 

 

SPEVÁCKA SKUPINA VLČKOVANKA 

Súčasťou Klubu je spevácka skupina Vlčkovanka. Svoje pestré programy poctivo trénujú na 

týždenných stretnutiach s novým členom hudobníkom – textárom Jožkom Šulecom. Svojimi 

vystúpeniami rozveseľujú nielen našich občanov ale napr. občanov v Domove dôchodcov, 

Zdravotne postihnutých v Trnave. Doprevádzajú bohoslužby v Trnave aj pohrebné obrady. 

POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE PZ VLČKOVCE – OPOJ 

Nový výbor aj noví členovia 

Poľovníci hodnotili svoju činnosť za rok 2011 na Hodnotiacej členskej schôdzi. Zvolený bol 

nový výbor pre ďalšie obdobie 2012 – 2016 v zložení: Ing. Ľubomír Doležaj – predseda, Ing. 

Jozef Cíferský – tajomník, Ing. Anton Frolkovič – finančný hospodár, Vlastimil Polakovič – 

kynológ. Dozorná rada: Marek Lysický – predseda, Ivan Ščasný, Miroslav Pikna – členovia. 

Za nových členov boli prijatí Peter Ďurník z Vlčkoviec, Miroslav Sedlák z Opoja. Poľovnícke 

združenie má 25 členov.  

Hodnotili svoju činnosť v oblasti starostlivosti o zver. Nakoľko sa rapídne znížili stavy 

zajačej zveri, dali si ako jednu z hlavných úloh upraviť stav zajacov na prijateľnú mieru, jej 

ochrane venovať oveľa väčšiu pozornosť. Nepatrne klesla aj produkcia diviny oproti roku 



2010. Na zimné obdobie zabezpečili dostatočné množstvo krmiva a v čase potreby vykonávali 

prikrmovanie formou brigád. Zakúpené a rozmiestnené bolo aj liečivo pre srnčiu zver 

a kamenná soľ, nakoľko u srnčej zveri sa vyskytli pod kožkou vo väčšom množstve larvy 

strečkov. Presnú evidenciu o uskladnení ulovenej zveri vedie poľovný hospodár a správca 

vagónu vedie evidenciu srnčej zveri. Združenie má 7 poľovne upotrebiteľných stavačov, 

z toho dvoch na vyhľadávanie srnčej zveri a jedného brlohára.  

Ulovená škodná zver v roku 2011: 15 ks líška, 7 ks vrana, 13 ks straka, 2 túlavé psy, 4 túlavé 

mačky.  

V roku 2011 ulovili: 21 ks srnčej zveri a 8 ks vykázaných ako úhyn. 131 bažantov, žiadne 

zajace ani sliepky.  

Produkcia diviny 381,6 kg, čo je 0,24 kg/ha (v roku 2005 0,94 kg/ha). 

V rámci starostlivosti o zver poskytovali pomoc LESNÉMU URBARIÁTU Vlčkovce v Háji. 

V spravovaní L. Urbariátu podľa vyjadrenia predsedu Ing. Jána Krajčoviča nedošlo k žiadnym 

zmenám.  

V rámci brigád odpracovali 1 401 hodín, najviac pri obstarávaní krmiva, pokračovali vo 

výstavbe vetrolamov, aj na oprave poľovníckych zariadení. 

Usporiadané boli akcie pre obyvateľov Opoja a Vlčkoviec, posedenie pri guláši. V rámci 

Mesiaca ochrany prírody bola v miestnom rozhlase relácia.  

Problémom bolo poškodenie vetrolamov v 23. miestach Farmou Majcichov, vývoz močovky 

do katastrov, kosenie ďateliny bez použitia plašičov. Všetko toto v zlom ovplyvňuje prírodu, 

vodu, v nemalej miere poľnú zver a ovzdušie.  

Výbor neodporučil vyplatenie odmien za brigádnické hodiny a za chovné psov. Súčasný 

demotivačný stav plánujú riešiť povinným vkladom 100 € do konca marca 2012 a 150 € do 

konca septembra 2012 od každého člena. Členovi, ktorí túto povinnosť nesplní, bude 

ukončené členstvo v Poľovníckom združení.  

Najvýznamnejšou udalosťou v kynológii bola Medzinárodná súťaž stavačov: „73. ročník 

memoriálu Karola Podhájskeho“ v Mladom Boleslave v ČR. 1. miesto získal Vlastimil 

Polakovič (pôvodom z Vlčkoviec) – kynologický referent a rozhodca Rgo Trnava. Zabojoval 

so svojim Eronom.  

ŠPORT – TELOVÝCHOVNÁ JEDNOTA DRUŽSTEVNÍK VLČKOVCE 

Výbor TJ Družstevník Vlčkovce pracoval v roku 2011 v zložení: predseda – Peter Dano, 

tajomník – Daniel Šturdík, hospodár – Rozália Plechlová. Členovia výboru – Dušan Malovec, 

Štefan Hlavinka, Vladimír Kollár, Štefan Ševčík. V roku 2011 mala TJ 65 členov. Výbor sa 

staral o zabezpečovanie chodu TJ hlavne zabezpečením súťažných zápasov, kultúrnych akcií, 

údržby areálu.  

Najväčší sponzor OcÚ Vlčkovce odsúhlasil na začiatku roka dotáciu na činnosť vo výške 

5 000 €, čo pokrylo väčšinu nákladov na základnú činnosť TJ v roku 2011.  

Za bránkami na ihrisku boli vybudované sieťové zábrany na zachytenie lôpt. Polievanie 

trávnika zabezpečoval Peter Kráľovič, kosenie Obecný úrad. Usporiadateľskú činnosť na 

zápasoch zabezpečoval Jaroslav Jakubech a Štefan Hlavinka.  



V lete za finančnej pomoci obce usporiadali akciu pre deti. Predviedli zásah hasiči a policajti, 

deti si mohli zajazdiť na motorkách. Zároveň prebiehali rôzne súťaže, za ktoré deti dostali 

odmenu.  

Klub kulturistov v posilňovni 

Klub kulturistov si zrekonštruoval priestory pod sálou a zakúpil nový posilňovací stroj.  

Starí páni Vlčkovce – Opoj 

Odohrali sa tradičné hodové zápasy starých pánov Vlčkoviec a Opoja. Prvý zápas na opojské 

hody vyhrali starí páni z Opoja v pomere 1:2. zaujímavé, že každý zápas vyhrali hostia, asi 

domáci páni veľa hodovali.  

Futbalové mužstvá 

Futbalové mužstvo žiakov viedol Dušan Malovec. Po jarnej časti sezóny 2008/2009 skončili 

na 5. mieste so ziskom 41 bodov. Po jesennej časti v Oblastnej súťaži skupiny A skončili na 

druhom mieste so ziskom 25 bodov, so stratou 1 bod za vedúcou Kopánkou Trnava. Súperi 

v sezóne 2011/2012: Kopánka Trnava, Brestovany, Bučany, H. Orešany, Cífer, Voderady, 

Majcichov, Špačince, Vlčkovce, Zvončín, Košolná, Biely Kostol.  

V roku 2011 nemali Vlčkovce dorastenecké mužstvo.  

Našich mužov viedol a trénoval Vladimír Kollár. V sezóne 2010/2011 v III. triede skupiny 

A skončilo družstvo na 6. mieste, kde so ziskom 33 bodov a stratou 24 bodov sa umiestnili 

podstatne ďalej za prvým Opojom. Po jesennej časti sezóny 2011/2012 mužstvo mužov 

obsadilo 11. miesto so ziskom 12 bodov.  

Súperi mužov 2011/2012: Radošovce, Šúrovce, Dlhá, Pavlice, Dolné Lovčice, Naháč, Dolné 

Orešany, Bíňovce, Buková, Brezová, Slávia Trnava, Horné Dubové, Dolné Dubové.  

NAŠE ŽENY 

Cvičenie jogy mladších žien viedla Michaela Dobrovodská.  

Rehabilitačné cvičenie žien vzhľadom na zdravotné problémy MUDr. Marušiakovej sa vo 

vedení vystriedala Veronika Krajčovičová a Ružena Brestovanská.  

Základná organizácia Slovenského zväzu zdravotne postihnutých 

ZO SZZP evidovala 24 členov, naďalej túto organizáciu zdravotne postihnutých občanov 

viedla Ing. Marianna Cabanová. Do revíznej komisie boli zvolené členky Mária Bujnová 

a Elenna Beláková. Na Výročnej členskej schôdzi sa zúčastnili aj zástupcovia ZO SZZP 

v Seredi, pán Šúry poskytol informácie o nových možnostiach zaobstarávania zdravotných 

pomôcok a novinkách pre zdravotne postihnutých. Počas roka sa členovia zúčastnili 

kultúrnych podujatí, vrátane niektorých s Klubom dôchodcov. V máji navštívili predstavenie 

Pandorina skrinka a Majstrovstvá v hokeji, v júni Divá kačka, v auguste výstavu v Tullne 

a Agrokomplex v Nitre, v októbri predstavenie Stará láska nehrdzavie. V dňoch 3.7. – 

9.7.2011 absolvovali rekondičný pobyt. 15. decembra sa stretli na Vianočnom posedení 

s občerstvením. Každý člen dostal balíček v hodnote 2 €. Kultúrny program pripravili deti 

MŠ, za odmenu tiež dostali sladkosti.  

ZO COOP JEDNOTA 

V roku 2011 mala 16 členov. Vo vedení pokračovala Ing. Marianna Cabanová. Každý člen 

obdržal dividendy 4 € a nákupnú poukážku v hodnote 4 €. Na Výročnej členskej schôdzi 2. 



marca 2011 dostal každý člen balíček sladkostí v hodnote 1,30 €. Individuálne navštívili 

oslavy v Červeníku.  

UDALOSTI – POČASIE 

Rok 2011 začal hneď v prvý deň oteplením na +3 ˚C. Zaujímavé úkazy sa predviedli na 

oblohe z 3. na 4. januára (o 2. hod. v noci) to bol meteorický roj a 4. januára ráno od 8. do 11. 

hod. nastalo čiastočné zatmenie Slnka (78%) ale na oblohe bola sivá opona, zamračené, no na 

Zemi biela námraza pri teplote -3 ˚C cez deň a v noci -7 ˚C. Škoda, najbližšie bude úplné 

zatmenie Slnka u nás pozorovateľné až 7.10.2035. 

Zaujímavosti boli v tieto dni hlásené z Arkansasu, kde drozdy narážali na prekážky a hynuli, 

vraj slabo vidia a po výbuchoch petárd leteli nižšie, boli dezorientované. O týždeň zase vrany 

v Rumunsku, ale to už nebol Silvester.  

Zemetrasenie aj na Slovensku 

U nás sa k tomu pridalo zvýšenie cien nafty, benzínu, energií. Ďalšie januárové dni boli 

zamračené, vlhké, v noci 0 ˚C až +2 ˚C, cez deň +10 ˚C aj +12 ˚C, bez snehu. Zmena prišla 

v druhej polovici mesiaca, v noci pokles na -7 ˚C, cez deň slabo na 0 ˚C, slnečno. Konečne 

zimná rozprávková krajina až 28.1. na Vrátenie Pavla, snežilo. V sobotu 21.1. o 18.41 hod. 

bolo zemetrasenie v Maďarsku a na juhu Slovenska – Nové Zámky, Levice. Nielen na juhu sa 

triaslo, ale aj v Trnave bolo cítiť zemetrasenie. Doložený bol aj snímok z výstupu 

seizmografu v Smoleniciach. Epicentrum pri meste Tatabánya je vzdialené od Trnavy 130 

km. Toto uviedli noviny Trnava dnes z 5.2.2011, uviedli aj výpoveď niektorých obyvateľov 

na najvyšších podlažiach činžiakov.  

21.2. Zemetrasenie na Novom Zélande 

 

„Peklo na Zemi“ – bola pomenovaná katastrofa v Japonsku 11.3. zemetrasenie v sile 9˚ 

najsilnejšie v histórii, hrozivé tsunami s 10 m vlnami, poškodené boli aj jadrové elektrárne. 

Ďalšie zemetrasenie sa zopakovalo 14.3. o sile 6˚, výbuch ďalšej jadrovej elektrárne a 16.3. 

znovu (3 – 4 ˚ magnitúdy). Počet obetí v Japonsku prekročil 10 000, nezvestných bolo asi 

17 000, k tomu nebezpečná radiácia.  

S príchodom februára aj zima pritvrdila na -5 ˚C cez deň, ale iba na krátko. 5.2. už hrialo 

slnko ako jarné, pri 12 ˚C bolo po snehu. Malý, ale jedovatý február striedal dni sychravé, 

chladné, veterné, aj dážď, ale zima bola v celku suchá.  

3. marca nasnežilo toľko, že bolo treba s lopatami odhadzovať sneh, no do večera už ani 

stopy. Snehovo-dažďové zrážky sa objavili 10.3. (+3 ˚C). celodenný dážď bol u nás 17.3., dni 

okolo Jozefa boli chladné. Až prvý jarný deň priniesol zázrak jari s teplotou +13 ˚C cez deň, 

+3 ˚C v noci. O týždeň 26.3 to už bolo +20 ˚C, ale o ďalší týždeň len +10 ˚C, oblačno, dážď. 

Potom až do konca marca aj prvý aprílový týždeň bolo pekne, do 20 ˚C. už sme v záhradách 

sadili ako včeličky. Počasie v ďalších dňoch bolo ako na hojdačke. Teplota +17 ˚C, ale dážď, 

vietor znížili na +7 ˚C (14.4. v Tatrách poľadovica). V posledné dni 29. a 30.4. bola búrka, 

dážď, po nej +15 ˚C. bolo ako sa hovorí – aprílovo.  

6.4. bol požiar na starej Seredskej ceste – horela skládka haluzovín aj s priľahlým porastom.  

Znova skúšané Vysoké Tatry 8.4. víchrica 130 km/h na Lomnickom štíte 172 km/h – sila 

orkánu.  



10.4. piesočná búrka na diaľnici v Nemecku. 

3. mája ako by prišli zmrzláni – vietor, poriadny dážď, 7 ˚C, na druhý deň v Česku aj 

v Poľsku napadol sneh, aj u nás teplota klesla k 0 ˚C aj cez deň. Výrazné oteplenie nastalo od 

9. mája aj na 24 ˚C, v noci 7 ˚C. Zmrzláni to iba slabo schladili. Zato sa vybláznila Žofia 

(15.5.), hojne poliala záhrady, vietor, teplota do 15 ˚C. Ďalší týždeň prišlo pomaly leto, 21.5. 

bol prvý tropický deň s teplotou 30 ˚C. počas Noci kostolov 27.5. práce cez polnoc sa 

prehnala búrka. Podľa meteorológov bol máj celkovo nadpriemerne teplý.  

Nákladné auto plné alkoholu kotvilo v našom chotári v „Hučadle“ z 19. na 20.5. našiel tento 

zaujímavý pohľad poľovník.  

Záplavy v Karpatoch, pod vodou boli Čachtice, Píla, H. Orešany, Doľany 8.6. – 9.6. 

Na jún boli predpovedané silné búrky u nás bola 4.6., výdatne pršalo. Poriadne pridal 

„Medard,“ v dňoch 8.6. – 9.6. boli silné búrky, spôsobili záplavy v okolí. Potom pokračovali 

pekné dni, 16.6. až 30 ˚C, občas búrka a dážď. V znamení Medarda pokračoval aj začiatok 

júla. Od 7. júla to už šlo do extrémov 32 ˚C až 35 ˚C, ovzdušie bolo nedýchateľné. Pár 

kvapkami osviežila ranná búrka 11.7. 

K vysokým teplotám nám pridali aj zdraženie plynu o 20%. Pre domácnosť za kúrenie, ohrev 

vody a varenie s plynom to bolo priemerne o 77 € viac! 

Od 20.7. nastalo ochladenie, dážď, 17 ˚C, ako by už bol koniec leta. Prvý augustový týždeň 

začal chladno, no postupne teplota stúpala až k 28 ˚C, ba v druhej polovici sa leto vrátilo. Nik 

nečakal v závere augusta prekonanie teplotných rekordov. V týždni 22.8. – 26.8. bolo 35 ˚C 

až 37 ˚C, v noci 23 ˚C.  

Stromy boli zahalené pavučinami, požierali ich húsenice, niektoré sa bránili postrekmi, iné 

napr. spaľovaním konárov. Úľava prišla 27.8., po daždi už len 22 ˚C.  

22.7. tragická udalosť v Nórsku pri streľbe a výbuchoch jedným človekom zahynulo asi 78 

mladých ľudí – Oslo a blízky ostrov.  

17.8. o 16.40 poplach v trvaní 60 sekúnd, spustenie sirény vyplašilo nie len ženy ale aj 

mužov. Oznam v miestnom rozhlase zaznel dosť neskoro – spustenie sirén spôsobila 

technická závada v elektrárni Jaslovské Bohunice, zasiahnuté bolo okolie v okruhu 20 km.  

S nástupom do školy (5.9.) sa znovu vrátili 30 ˚C teploty. 

7. september, zamračený deň tušil niečo zlé – havária lietadla. Bol pochmúrny a zamračený 

deň 22 ˚C, ako by niečo zlé pripravoval. A stalo sa. Pri leteckej havárii v Rusku zahynul vo 

veku 36 rokov kapitán nášho hokejového mužstva Pavol Demitra. Spolu s ním aj spoluhráči 

KHL, celkom 43 osôb.  

27.9. silná magnetická búrka a erupcie na Slnku – extrémne suchá jeseň – červivosť jabĺk, 

hniloba hrozna, nevzišla repka olejka – cca 20% úrody, tá čo vzišla zmrzla. Ohrozená úroda 

ozimnej pšenice, jačmeňa. 

Ako september končil začínal aj október. Krásne leto 26 ˚C bolo na naše hody, ale rána 

a večery už boli chladné. Po viac ako dvoch slnečných týždňoch prišiel 7.10. dážď 

a ochladzovanie až na 7 ˚C. 17.10. ráno už prekvapil mráz, poznačil chryzantémy, trávnik 

obelel mrazom. Už sa tlačilo „dušičkové“ počasie. 



11. októbra – búrka aj vo vláde SR – vyslovená nedôvera premiérke p. Ivete Radičovej. 

23.10. bolo 10 ˚C, chlad sprevádzalo mrholenie. A opäť zmena. 29. – 30. októbra už boli 

cintoríny vysvietené, bolo tak pekne, na cintoríne bolo vidno oddychujúcich na lavičke. Prvé 

sviatočné novembrové ráno bolo 7 ˚C, cez deň 17 ˚C, cintorín žiaril záplavou kvetov a svetiel. 

Takéto nadpriemerne teplé dni boli do 8.11. iba zmena času na zimný nebola príjemná, nastali 

dlhé zimné večery, skoro sa zotmelo.  

10. novembra bolo 10 ˚C, pochmúrno, hmla. Ale v ďalší deň prišiel Martin v chladnom ale 

slnečnom dni. Po ňom prituhovalo, ráno už pod nulou cez deň 5 až 7 ˚C. nepríjemne chladno 

bolo 17.11. stromy, ploty obielila inovať. 

Na Katarínu nebolo ani blato ani ľad, iba celodenná hmla. Decembrové dni nenaznačovali 

počasím vianočnú náladu. 7.12. prišiel po Mikulášovi dážď, 7 ˚C, ďalej sa striedali zamračené 

dni so slnečnými, pri premenlivej teplote 2 až 4 ˚C, aj 10 ˚C. Prvým snežením prekvapil 

posledný jesenný deň 21.12. Prvý zimný deň bol slnečný.  

V závere roka sa objavili nové ponuky občanom:  

21.11. firma ZOOM optika Sekule – pracovníčky zmerali záujemcom zrak a možnosť 

zhotovenia okuliarov za pár dní.  

1.12. leták ponúkal výkup papiera v cene 3 centy za kg alebo 1 kus vreckoviek za kg alebo 1 

kus toaletný papier za 5 kg. 

Zdražovanie nebolo dosť ale aj poplatok za očkovanie psov (9.8.) stúpol na 4 eurá. Vykonal 

MVDr. Horváth z Križovian.  

Vianoce boli na blate bez snehu. Silvester sme slávili pri teplote 7 ˚C. snáď až výstrely petárd 

a ohňostrojov spustili trochu snehu nad Novoročným ránom.  

Ďalší pestrý rok je za nami. Kýval s počasím, aj s udalosťami vo svete. Vďaka Bohu, že my 

sme rok 2011 prežili relatívne v pokoji! 

NAŠI RODÁCI 

Medailón Terky Matisovej-Vívodovej uvedené v materiály obce Šoporňa. Narodila sa vo 

Vlčkovciach, vtedajší Farkašín, v dedinke, ktorá bola vstupnou bránou do Trnavy, 

nevynímajúc vyberanie mýta pri kostole. Doteraz sa tejto časti obce hovorí „Mýto.“ 

„Detstvo som mala veľmi pekné. Humná za dvorom, blízko potoka Dudváh, háj, pasenie husí, 

kráv, kozí, provokovali k nespútaným detským hrám, ktoré dodnes nestratili hĺbku môjho 

životného kréda. Napriek tomu, že pri strate 43 ročného otca, neskoršie aj zomrelej matky, 

sme ako deti početnej roľníckej rodiny prežívali bolesti, žiale, menej však radosti. Som 

šťastná, že som sa dožila úctyhodného veku, za čo vďačím Božej ochrane.“ Tak znelo jej 

úprimné vyznanie o obci, aj o detstve.  

Už v samotnom detstve prejavovala veľký záujem o divadlo, recitovanie, organizovanie. 

Vymýšľať, improvizovať divadelné scénky s deťmi z celej ulice, ktoré sa schádzali vo 

Vlčkovskom dvore. „Brat Miško bol pokladník. Platilo sa po patáku, farebnými skielkami, 

kamienkami čokoládovej farby, starými mincami, čiapkou, klobúkom, topánkou. Posledné 

detstvo vyústilo neviazaným šantením detí v hre.“ „Čiu zálohu držím v ruke? Nakoniec toľko 

každý zaplatil, koľko sa mu vrátilo.“ 



„Nech sa človek túla  

v ďaleku či na blízku  

vždy má nárok mať hrob tam,  

kde nechal kolísku...“ 

 

Nemožno nespomenúť bohatosť histórie obce z čias kráľa Mateja, ktorý bol známy svojou 

dobrosrdečnosťou, keď rozhadzoval po okolí zlaté dukáty. Ďalej farkašínsky cukrovar, 

ktorého majiteľom bol veľkostatkár Michal Slezák. Zamestnával veľký počet občanov 

v samotnom cukrovare, pri pestovaní zeleniny, úprave sadu s exotickými rastlinami 

a drevinami z celého sveta a pri poľnohospodárskych prácach.  

Schopné ženy, ktoré boli výšivkárky, cez zimné obdobie vytvárali z pestrofarebných nití 

prekrásny farkašínsky kroj, rôzne obrusy a iné dekoratívne predmety na objednávky, hlavne 

pre trnavské židovské etnikum.  

Detstvo bolo späté neviazaným šantením detí a hrách. Po vychodení farkašínskej ľudovej 

školy, meštianky v Majcichove, absolvovala Pedagogickú školu v Trnave a to definitívne 

rozhodlo o jej celoživotnej učiteľskej dráhe.  

Vážnejší dotyk k hereckému umeniu precítila ako 16-ročná v hre Ferka Urbánka „Pani 

richtárka“ v postave siroty, za réžie miestneho učiteľa Gabriela Podešvu. V hre preukázala 

mimoriadne herecké nadanie a bolo jej ponúknuté angažmán – zmluva do Komorného 

martinského divadla. Hlboká spätosť k svojim najbližším a láska k milovanej mame s plačom 

ponuku odmietla.  

V mozaike spomienok sa zachovalo aj účinkovanie v hre „Ježiško nám doniesol mamičku“ 

v postave veľkomožnej, kde 7-ročnú sirotu hrala Irena Kollárová – neskôr MUDr. Irena 

Chrapková, dlhoročná lekárka v Šoporni, pochádzajúca tiež z Farkašína.  

Učiteľský chlebíček ochutnala na Žitnom Ostrove v dedinke Trstená a zavŕšila v Šoporni, kde 

žila a rozvíjala svoje bohaté učiteľské, herecké a organizačné schopnosti. Tam zanechala 

bohatú klenotnicu. S mimoriadnou záľubou brala do rúk svoju harmoniku a rozdávala úsmev 

a veselosť.  

Na harmoniku sme si spolu zaspomínali pri náhodnom stretnutí na zástavke autobusu, keď 

Terka odchádzala možno ani netušiac – naposledy od hrobu svojich rodičov z nášho 

farkašínskeho cintorína. Milovala ich natoľko, že spočinula spolu s nimi na Vlčkovskom 

cintoríne (1932 – 2008). 

 

Na písanie kroniky za rok 2011 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Správy miestneho rozhlasu, TV JOJ, TV Markíza, Rádio Regina. 

Vyhodnotenie činnosti organizácií, klubov, spolkov v obci a Základnej školy s materskou 

školou Vlčkovce.  



Regionálny týždenník Trnavský Hlas, MY Trnavské noviny, Trnava dnes, týždenník PLUS 

jeden deň, Vlčkovský občasník.  

Internet – údaje Štatistického úradu v Trnave. 

Rozhovor s občanmi.  

Vlastné pozorovanie.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2011 bol prerokovaný na zasadnutí s členmi OZ 

a Kultúrnej komisie dňa 20.9.2012 a schválený Obecným zastupiteľstvom dňa 1.10.2012.   


